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Emlékeztető 

Az Egyesületi Elnökség 2011. január 18-án 14:00 órakor Budapesten a Magyar 
Elektrotechnikai Egyesület, VII. Madách Imre út 5. III. emeleti irodájában megtartott 
nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Kovácsné Jáni Katalin, 
Balázs Péter, Kovács László, Pálfi Zoltán, Horváth József, Rejtő János, Hiezl József, Rubint 
Dezső, Szén István, Dési Albert Elnökségi tagok, továbbá Tóth Péterné, Almási Sándor, 
Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát: Orlay Imre, Dr. Vajda István, Nagy János, Görgey Péter, Hollósy Gábor, 
Bognár Alajos, Kovács János Géza, Dr. Dán András. 

Napirendek előtt Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés 
határozatképes. 

Első napirendi pontként Kovács András az előző EE üléseken elhatározottak helyzetének 
áttekintésével kapcsolatban adott rövid tájékoztatót, amelyben elmondta, hogy az 
elhangzottaknak megfelelően a MEE pénzügyi tervének, a MEE 2011. évi programjának és 
munkatervének módosításai megtörténtek. 

Második napirendi pontként Kovács András ismertette a 2011. évi MEE díjakra jelölés és a 
diplomaterv és szakdolgozat pályázat felhívásának menetét. A 2011. évi MEE díjak 
felhívásának közzététele az Elektrotechnika februári számában, valamint ezzel párhuzamosan 
a MEE honlapján, együttesen történik. Javaslatok beérkezési határideje a MEE díjakra, 2011. 
március 11. A Díjbizottságok 2011. április 18-ig fejezzék be a bírálatot és készítsék el 
javaslatukat. Az Elnökség május 3-án véglegesíti a díjazottak körét. A diplomaterv és 
szakdolgozat pályázatok esetén a bíráló bizottság a 2010. június 30. után és 2011. június 30-ig 
elkészült és beadott diplomaterv és szakdolgozat pályázatokat értékelheti. Felmerült annak a 
lehetőségnek a kérdése, hogy a MEE szakosztályai által képviselt szakterületek szerint 
történjen tematikus kiírás, de mivel ez nehezen összeegyeztethető az adott évben elkészült 
diplomatervek és szakdolgozatok témájával, ez a lehetőség elvetésre került. 
 
Harmadik napirendi pontként Kovács András tájékoztatta az elnökséget az 58. 
vándorgyűlés előkészítéséről. Az Elektrotechnika decemberi és januári számában megjelent a 
tájékoztató és felhívás előadás javaslatok beküldésére. A Szervezési Bizottság január végére 
történő összehívása megtörtént. Kovács András kérte, hogy a régióvezetők nézzék át a 
bizottsági taglistát olyan szemmel, hogy igényel-e módosítást. A vándorgyűlés helyszíne 
Szeged, központja a Hotel Forrásban lesz. A helyi adottságokat illetően elmondta, hogy a 
plenáris ülésen helyszűke előfordulhat, amely esetén zártláncú videó alkalmazásával egy 
másik teremben kivetítéssel orvosolható a probléma. A központi helyen a szállások drágábbak 
lesznek az eddigi átlagnál, amit a MEE-nek tovább kell számláznia, azonban a környező 
szálláslehetőségek között található jóval alacsonyabb árkategóriás is, így várhatóan mindenki 
meg fogja találni a számára megfelelő szállást. Dervarics Attila felvetette, hogy a Szegedi 
Tudományegyetem illetékes karán jó lenne népszerűsíteni a rendezvényt. A szegedi 
szervezetnek a toborzás céljából olyan ismertető anyagokat kell küldeni, amivel személyesen 
is felkereshetik az egyetemet. 

Negyedik napirendi pontként Kovácsné Jáni Katalin számolt be a MEE 2011. évi 
kommunikációs tervéről. 
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Az Egyesületi kommunikáció fő feladata és célja: Kifelé az ismertség növelése. Befelé a tagok 
érdeklődésének ébrentartása, tagság elismerése. 
Külső kommunikáció: 
• VIP lista felülvizsgálata, tisztítása, újraépítése és strukturálása. Ehhez szükséges az 

elnökség és a szervezetek segítségére. 
• KMB tagok munkájának beindítása, főleg a vállalati kapcsolattartás, kapcsolatépítés terén. 

Új tagok becserkészése, valamint igények feltérképezése. 
• Nagy érdeklődésnek örvendő, jövőbe mutató, vagy „divatos” témák felkarolása, mint pl. 

megújuló energiák. 
• Aktív jelenlét fórumokon, rendezvényeken, ezekről tájékoztatás a lapban és a honlapon 

(bárki is vesz részt, még akkor is, ha nem feltétlenül MEE „mezben” adjon róla 
tájékoztatást). 

Belső kommunikáció: 
• Tagság igényeinek jobb kiszolgálása, amihez elengedhetetlen az igények, elvárások 

megismerése, feltérképezése. 
Szükséges lépések: 
A kommunikációnk két fő csatornája az Elektrotechnika szaklap és a MEE honlap.  
• Elektrotechnika „ráncfelvarrás” (jobb áttekinthetőség, színesebb, olvastatóbb), 

Villamosság felélesztése 
• Honlapot élővé tenni (pl. szakmai segélyszolgálatot működtetni) 
• Eseti kiadványok készítése (szórólapok, állásfoglalások, ismeretterjesztő füzetek vagy 

CD-k stb.) 
• Szorosabb együttműködés a MEE szervezetein belül 
Várható eredmények: 
Taglétszám megtartása, külső ismertség növelése. 
A beszámoló után Dési Albert megjegyezte, hogy ha vannak anyagok, szívesen terjesztik. 
Kovács László meghívta Kovácsné Jáni Katalint a következő elnökségi ülésükre. Szén István 
felhívta a figyelmet arra, hogy a mai fiatalok a facebook-on tájékozódnak, ezért gondolni kell 
erre is.  

Ötödik napirendi pontként Tóth Péterné adott tájékoztatót az Elektrotechnika szaklap 
helyzetéről. Elmondta, hogy mint minden hasonló területen működő szaklapnak a mi 
lapunknak is nehéz éve volt. A 2010 évi árbevétel mintegy 5 M Ft-tal maradt el, az egyenleg 
pedig a 2,5 M Ft-tal a 2009 évihez képest. Továbbá szerkesztési nehézséget okozott a 
beküldött szakmai cikkek kis száma. Még a vándorgyűlésen előadó diplomaterves fiataloktól 
sem sikerült minden esetben behajtani a cikkeket. Jó hír azonban, hogy sok új cég keresi 
velünk a kapcsolatot. Szén István felajánlotta, hogy segítenek behajtani a nyertes diplomások 
cikkeit. Schachinger Tamás az ismertetett számok tükrében felhívta az elnökség figyelmét, 
hogy a veszteséget úgy realizáljuk, hogy a lapoknak nincs eladási ára, azaz alanyi jogon jár a 
tagoknak. Kovácsné Jáni Katalin véleménye szerint új hirdetőket lenne érdemes megcélozni 
úgy, hogy a lapot szélesebb körben terjesztenénk, készítenénk egy úgynevezett VIP listát. 
Kovács András a felvetésre reagálva javasolta, hogy kiküldjük a jelenlegi terjesztési listát az 
elnökség tagjainak, amelyet ki lehet egészíteni további javaslatokkal. 

Hatodik napirendi pontként Günthner Attila a MEE honlapjának továbbfejlesztéséről 
számolt be és bemutatta a megújuló honlap látványtervét. A bemutató után Schachinger 
Tamás megjegyezte, hogy őt inkább egy hírportálra emlékezteti, mint egy honlapra. 
Amennyiben ez volt a cél akkor jónak tartja. Kovács András válaszában kifejtette, hogy 
többszereplős és több körös megbeszélés előzte meg a munkát, amely során a résztvevők 
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álláspontjainak egyeztetése eredményezte a hírportál jelleget egy klasszikus vállalati 
honlappal szemben.  

Hetedik napirendi pontként Günthner Attila a tagnyilvántartás helyzetét ismertette a 2010. 
évi taglétszám alakulásának tükrében. 
Szűrés időpontja 2009. január 2010. január 2011. január 
Erre az évre vonatkozó adat 2008 2009 2010 
Aktív 5746 5766 5778 
Regisztrált befizetés 4500 4340 4330 
Elhunyt   52 85 
Regisztrált státusz 73 12 36 
Kilépett   148 454 
Új belépő   158 200 
Érvényes adatlappal rendelkezik 3644 4138 4423 
Ennyi tag használták a TaR-t 413 205   
Tagdíj bevétel 11 MFt 11,8 MFt 12 MFt 
Kiemelte, hogy lassan minden fizető tagunknak érvényes az adatlapja. Sajnos az elmúlt évben 
a kilépett tagok és az elhunytak száma meghaladta a megelőző évi adatokat, ugyanakkor az új 
belépők száma felülmúlta azt. Megjegyezte még, hogy az előző évhez képest a befizetéseket 
jóval korábban tudtuk realizálni és nem az utolsó hónapokra maradt a munka nagy része. 

Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila kérte az elnökséget, hogy az írásban 
kiküldött mérleg ütemtervet fogadja el. 
Az Egyesületi Elnökség 1/2011 számú határozatával az előterjesztett mérleg ütemtervet 
egyhangúan elfogadta. 

Kilencedik napirendi pontként Günthner Attila az írásban is megküldött Munkaügyi 
Szabályzat és Titkársági ügyrend javasolt módosításait terjesztette elő. A Titkársági ügyrendet 
elsősorban az új kolléganő, Szeli Viktória belépése miatt kellett módosítani. 
Az Egyesületi Elnökség 2/2011 számú határozatával az előterjesztett Titkársági ügyrendet 
egyhangúan elfogadta. 
A Munkaügyi Szabályzatban két helyen javasolt módosítást: 
A nyelvpótlék megszűntetése az alapbérbe való beépítéssel 
Ez egy átörökölt pótlék és ma már a munkakörért fizetünk bért nem plusz nyelvvizsgákért. Ha 
a pozíció megkövetel egy vagy több nyelvvizsgát, akkor ez felvételi kritérium és a munkaköri 
leírás részét képzi. Az önszorgalomból teljesített nyelvvizsgákért (ami nem követelmény) 
pedig felesleges a MEE-nek plusz jövedelmet biztosítani.  
A nem választható szociális, jóléti célú juttatások cafeteria rendszerbe való emelése.  
Korábban a munkavállalók egyöntetűen elfogadták a fixen meghatározott elemeket, így 
motivációs jellege célt ért. A munkavállalók személyében bekövetkezett változások után 
többen választhatóság esetén más elemeket választanának. Vannak olyan juttatási elemek, 
amelyeknek nincs adó vonzata, azaz adott esetben a munkavállaló nagyobb mértékű juttatást 
kaphat a munkáltató azonos mértékű terhei mellett. Így a változtatás után a juttatási 
rendszerünknek nagyobb motivációs értéke lehet a MEE azonos mértékű költségterhe mellett. 
Ezért javasolja a Munkaügyi Szabályzat 10.2., 10.3. pontjainak megszűntetését és a 
szabályzat mellékleteként cafeteria szabályzat bevezetését. A cafeteria meghatároz egy éves 
szinten igénybe vehető bruttó keretet (2011. évi javasolt bruttó keretösszeg 310.000,- Ft/fő/év, 
amely nem haladja meg a jelenlegi kiadásainkat) és azon belül a munkavállaló saját maga 
választhat elemeket. 
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Az előterjesztés után Rubint Dezső jelezte, hogy a Munkaügyi Szabályzat 10.1. pontjában a 
kitöltendő nyilatkozatokra nem megfelelően hivatkozik a szabályzat, valamint javasolta a 
munkavállaló saját alapbéréből történő 1,5 %-os önkéntes nyugdíjpénztári hozzájárulásának 
visszaállítását. Hiezl József, Dervarics Attila, Balázs Péter és Günthner Attila hozzászólásai 
után az elnökség egyetértett abban, hogy a 4,5%-os munkáltatói egészségpénztári vagy 
nyugdíjpénztári hozzájárulástól függetlenül, támogatás esetén a munkavállalónak saját 
alapbéréből 1,5 % mértékben önkéntes nyugdíjpénztári hozzájárulást kell fizetnie, amely 
döntésével az elnökség a munkavállalókat előtakarékoskodásra kívánja ösztönözni. 
Az Egyesületi Elnökség 3/2011 számú határozatával az előterjesztett Munkaügyi 
Szabályzatot és mellékletét képző Cafeteria Szabályzatot a fenti módosításokkal egyhangúan 
elfogadta. 

Egyebek:  
• Günthner Attila tájékoztatta az elnökséget a „Hobbim az elektrotechnika” címen 

meghirdetett pályázatról. Schachinger Tamás és Hiezl József felvetésére az elnökség 
egyetértett abban, hogy a pályázatnak ne legyen feltétele a MEE tagság. Ennek 
megfelelően a Titkárságnak gondoskodnia kell a kiírást módosításáról és az érintettek 
értesítéséről.  

• Kovács László számolt be a VET részvételről a megrendezésre kerülő Passzívház 
Konferencián. Továbbá elmondta, hogy a VET-en belül megalakult az Elektromos Jármű 
Tagozat. 

Budapest, 2011. január 18. 

 

Összeállította:       Jóváhagyta: 

Günthner Attila      Kovács András 
Irodavezető       főtitkár 
 


